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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "12 és fél kilométer helyett több száz kilométer vagy 
több ezer forint naponta?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindannyian  jól  tudjuk,  hogy  a  koronavírus-járvány  második  hulláma  miatt  bizonyos
intézkedéseket  meg  kellett  tennie  a  kormánynak.  Esetünkben  a  határlezárásoknak  van  kiemelt
jelentősége. Néhány határátkelőt ugyan nyitva hagytak, de olyanokat is lezártak, amelyek komoly
fennakadásokat és/vagy többletköltségeket jelentenek a magyar munkavállalóknak.

Lássuk az én választókerületem esetét, amely Szlovákiával szomszédos. 2001 óta áll újra a Mária
Valéria  híd,  amely  összeköti  Esztergomot  és  Párkányt,  a  felvidéki  magyarságot  és  az
anyaországiakat, illetve munkavállalói szempontból is óriási jelentsége van. Napi szinten több ezer
ember használja az átkelőt és nagyjából ugyanennyien használják emellett a 12 és fél kilométerre
található Letkés-Ipolyszalka átkelőt is. A képlet egyszerű: az itt élők reggel útrakelnek, áthaladnak
Esztergomnál a határon, majd 12 és fél kilométert autózva Letkésnél visszatérnek Magyarországra
és folytatják útjukat munkahelyükre. Így nem kell száz kilométeres kerülőt tenniük a következő
hídig, illetve a több ezer forintos kompot sem kell haszálniuk. Ugyanez igaz, sőt még inkább igaz a
Letkés felől Esztergomba tartó forgalomra, hiszen abból az irányból még többen indulnak minden
reggel útnak többek között az esztergomi ipari park felé.

Ezt a lehetőséget azonban most elzárták! Természetesen értjük a szándékot, de azt gondolom, hogy
a  szokásos  meggondolatlanság  ismét  tetten  érhető.  Ha  ugyanis  a  munkábajárást  valóban  nem
szeretné  akadályozni  a  kormány,  ami  a  már  most  is  súlyos  gazdasági  válság  hatásait  csak
felerősítené,  akkor  az  ilyen  és  ehhez  hasonló  határátkelők  megnyitását  a  munkavállalók  (és
szigorúan a munkavállalók) számára meg kell fontolni.



Két megoldást is reálisnak látnék a helyzet rendezésére:

1. Kompos utazás támogatása azoknak, akik munkábajárás céljából vennék azt igénybe;

2. Részleges határmegnyitás, ellenőrzött és korlátozott áthaladási lehetőséggel.

Mindezek  alapján  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  mit  kivánnak  tenni  a  helyzet
megoldása érdekében?

Várom érdemi válaszát!
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